
Holbergsgade 6
DK-1057 København K

T +45 7226 9000
F +45 7226 9001
M sum@sum.dk
W sum.dk

Dato: 5. november 2012
Enhed: Primær Sundhed
Sagsbeh.: SUMJMJ
Sags nr.: 1210626
Dok nr.:  1078710

Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 15. oktober 2012
stillet følgende spørgsmål nr. 52 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Stine 
Brix (EL).

Spørgsmål nr. 52:
’’Ministeren bedes kommentere artiklen fra Ekstra Blandet den 14. oktober 
2012 ”Forældrene ønsker bedre: De sparer på Carinas helbred”, herunder op-
lyse hvorvidt den pågældende får et genoptræningstilbud, som hun er beretti-
get til.”

Svar:
Jeg kan oplyse, at det, når patienten er udskrevet fra sygehus med en genop-
træningsplan til almen ambulant genoptræning på baggrund af et lægefagligt 
begrundet behov for genoptræning, er et kommunalt ansvar at tilbyde den 
nødvendige genoptræning. Jeg kan videre oplyse, at kommunerne i den for-
bindelse selv afgør, hvordan indsatsen tilrettelægges, og de kan vælge at gøre 
brug af kommunens egne tilbud alene eller samarbejde med eksterne fagper-
soner / de særlige specialiserede hjerneskadetilbud, jf. mit svar på spørgsmål 
nr. 49.

Jeg kan ikke kommentere på den konkrete sag, men jeg vil dog gerne under-
strege, at det bekymrer mig, at vi desværre ind i mellem hører om, at menne-
sker efter en traumatisk hjerneskade ikke får den genoptræning og rehabilite-
ring, de har behov for – med den rette faglighed, sammenhæng og koordinati-
on i indsatsen. Der er således i mine øjne heller ingen tvivl om, at hjerneska-
deområdet er et område, hvor kommunerne siden opgaveflytningen i 2007 
endnu ikke helt har fundet deres fodfæste.

I den evaluering af kommunalreformen, som regeringen igangsatte i foråret, 
har hjerneskadeområdet derfor en særlig bevågenhed. Evalueringen offentlig-
gøres i starten af 2013. Det ser jeg frem til, fordi den vil give os et solidt ud-
gangspunkt for stillingtagen til evt. justeringer og tiltag til yderligere at styrke 
indsatsen på hjerneskadeområde.

Med venlig hilsen

Astrid Krag      /      Jacob Meller Jacobsen
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